
 

گسترش ارتباطات بین المللی اصفهان 
این روزها گسترش تعاملات بین المللی نقش مؤثری در رشد 
اقتصادی، اجتماعی و سیاسی کشورهای مختلف ایفا می کند، این 
موضوع باعث شده کشورهای مختلف درصدد گسترش مناسبات 
بین المللی خود تلاش کنند و در این راستا زیرساخت هایی را برای 
توسعه ارتباطات بین الملل فراهم سازند.  در همین خصوص، 
ابوذر ضیایی، مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان به ایلنا گفت: 
مدت هاست تلاش می شود این پرواز برقرار شود و خوشبختانه 
تلاش ها در این بخش نتیجه داد، مجوز دو پرواز به صورت هفتگی 
از اصفهان به عمان اخذ شده اما بر اساس شرایط فعلی، در حال 
حاضر تنها یک پرواز به صورت هفتگی انجام می شود و امیدواریم 
هرچه سریع تر شرایط برای انجام دو پرواز هفتگی فراهم شود.  او 
کید کرد: استقبال بسیار خوبی از این پرواز شکل گرفته و این  تأ
پرواز در چند هفته اخیر با ظرفیت کامل اصفهان را ترک کرده 
است، همچنین ایجاد پروازهای جدید در دستور کار قرار دارد 
کراتی با شرکت های مختلف و مسئولان انجام شده که  و مذا
امیدواریم نتایج مثبت آن به زودی اعلام شود. فرودگاه اصفهان، 
یکی از بهترین فرودگاه های کشور محسوب می شود و دارای 
زیرساخت های مناسبی است؛ لذا امیدواریم بتوان با هم افزایی 
بخش های مختلف استان شاهد افزایش تعداد پروازها در این 
گان ایزدی، رئیس کمیسیون گردشگری،  فرودگاه باشیم.  مژ
فرش و صنایع دستی اتاق بازرگانی نیز عنوان کرد: از ابتدای 
فعالیت در این دوره اتاق، پیگیری مشکلات مرتبط با کمبود پرواز 
و هواپیما در اصفهان انجام شد، جلسات متعددی در این زمینه 
با مسئولان و متخصصان مرتبط برگزار و موضوعات با جدیت در 
حال پیگیری است تا نتایج مناسب به نفع اصفهان حاصل شود.  
او افزود: با پیگیری ها و همکاری های سازنده، شاهد برقراری 
پرواز عمان - اصفهان هستیم که اتفاقی بسیار خوشایند و مبارک 
است، این پرواز توسط شرکت وارش انجام می شود و می تواند 
باعث ایجاد تعاملات و رشد همکاری ها میان دو کشور شود. 
این اتفاق مهم می تواند تأثیرات مثبتی بر گردشگری، تجارت 
و افزایش صادرات داشته باشد و به رونق اقتصادی کمک کند. 
این اتفاق با همت و پیگیری بخش خصوصی به نتیجه رسید و 
از فعالان اقتصادی و تجار درخواست می کنم از برقراری این پرواز 
نهایت بهره برداری را داشته باشند و از این اتفاق حمایت کنند.  با 
کراتی با شرکت های هواپیمایی  این تفاسیر و در این شرایط، مذا
ارمنستان، ترکیه، قطر، کویت و... نیز در حال انجام است تا شاهد 
گسترش تعداد پروازهای بین المللی به استان اصفهان باشیم، 
موضوعی که می تواند به گسترش تعاملات بین المللی و جذب 

سرمایه گذاران به استان کمک زیادی داشته باشد. 

« مقصد گردشگری زمستانه می شود »گله دار
مدیرکل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی فارس در 
سفر به شهرستان  مهر در جمع مدیران و مسئولان شهر گله دار 
حضور یافت.  محمد ثابت اقلیدی در این نشست با بیان اینکه 
سال ها است شاهد شکل گیری زیرساخت هایی مناسبی در این 
خطه از جنوب کشور بوده ایم افزود: امروز یکی از افتخارات کشور و 
نظام زیرساخت هایی است که در این منطقه شکل  گرفته و زمینه 
را برای توسعه گردشگری فراهم آورده است.  ثابت اقلیدی افزود: 
شهر گله دار به لحاظ کشاورزی غنی است و سرسبزی منطقه 
به ویژه در فصل زمستان می تواند خود یک منظر زیبا شناختی 
که از ارکان مهم گردشگری است به وجود آورد و این منطقه را 
پذیرای بسیار زیادی از گردشگران و تفریحگاهی برای مهندسان 
و کارگران فنی کنید که در مجتمع های صنعتی پیرامون جذب 
کار شده اند.  ثابت اقلیدی ادامه داد: در اقتصاد گردشگری باید 
به بحث ماندگاری مسافر توجه شود و این موضوع تنها باوجود 
جاذبه تحقق می یابد.  او خودکفایی در تولید را موجب ضریب 
تکاثری در گردشگری دانست و گفت: وجود جاذبه های تاریخی در 
شهرستان، چشم اندازهای طبیعی، نخلستان ها، صنایع دستی 
و سوغات عواملی هستند که نیازهای مختلف گردشگر را در 
شهرستان برطرف می کنند که باید موردتوجه قرار گیرند.  ثابت 
اقلیدی مردم گله دار را در امور خیریه پیشگام دانست و افزود: 
امروز خیرین باید برحسب نیاز به امور خیر بپردازند که یکی از 
مصادیق مهم آن توجه به حفظ و مرمت آثار تاریخی و درنتیجه 
توسعه صنعت گردشگری است که می تواند اشتغال فراوانی برای 

جوانان ایجاد کند. 

اشتغال بیش از 1000 نفر در بوئین زهرا
فرماندار شهرستان بوئین زهرا با اشاره به افتتاح پروژه های 
کشاورزی،  گفت: ۱۲۹ پروژه عمرانی، خدماتی،  دهه فجر 
صنعتی، ورزشی، آموزشی و فرهنگی با اعتباری بیش از ۳۶۷ 
میلیارد و ۷۰۴ میلیون تومان در شهرستان بوئین زهرا افتتاح 
می شود. محمد ادیب رامندی، ادامه داد: در اجرای این پروژه 
در شهرستان همواره توجه به عدالت بخشی مدنظر بوده و 
خوشبختانه در سطح تمام شهرها و روستاها در بخش های 

تابعه شاهد اجرای پروژه ها و افتتاح آن ها هستیم. 

سد معبر در خیابان
کثر مغازه داران در بازاردوم نازی آباد حتی در خیابان های  ا
که محل سکونت مردم  است جلوی مغازه خود  فرعی 
کثر  ا یا  گذاشته اند  را  مغازه ها  لباس های  رگال های  یا 
ساندویچی و پیتزافروشی ها در محدوده خیابان میز و 
صندلی گذاشته اند و باعث مزاحمت برای مردم عادی 
درخواست   ۱۶ منطقه  شهرداری  مسئولان  از  شده اند 

رسیدگی به این موضوع را داریم.
یک شهروند از تهران

قیمت چای
قیمت چای واقعا خیلی بالا رفته است هر کیلو چای را 
باید کیلویی5۰۰هزار تومان خریداری کنیم. مسئولان بابت 
این گرانی ها باید پاسخگوی مردم باشند. دیگر توان خرید 

مایحتاج روزانه خود را نداریم. کمی به فکر مردم باشید.
احدی از تهران

آرمان ملی: روز گذشته استاندار تهران در یک نشست 
، اطلاعات و آمار تکمیلی که از سوی  خبری و ادامه اخبار
استانداری تهران در خصوص تعداد و وضعیت اتباع غیرمجاز 
ح شده بود، با لحنی متفاوت نسبت به این  در استان مطر
غیرمجازها صحبت کرده و گفت که آن ها دیگر جایی در استان 
تهران ندارند و به محض شناسایی رد مرز می شوند.  هرچند 
علیرضا فخاری در کنار اعلام آماری یک و نیم میلیونی برای 
تعداد این اتباع مجاز، میزان غیرمجازها را نسبت به اتباع مجاز 
آنقدری ندانسته که بتوانند تاثیرگذار باشند اما مشاهدات 
شهروندان تهرانی از تعداد بالای این اتباع و افزایش آن ها 
در  برخی مناطق شهر تهران و نیز در همه شهرها و روستاها 
، آمار اتباع افغان موجود،  و حتی حواشی استان تهران به نظر
چه مجاز و چه غیرمجاز ارقام و اعدادی بیش از تعداد اعلام 
 شده باشد مگر اینکه تردد این افراد به شدت در سطح استان 
بالا گرفته باشد.  از طرفی استاندار تهران به این نکته هم اشاره 
کرده است که تعداد غیرمجازها آنقدری نیست که بتوانند 
تاثیرگذار باشند؛ باید پرسید که این افراد اعم از زن و مرد و پیر 
و جوان و کودک قرار است در چه اتفاق یا اتفاقاتی تاثیرگذار 
باشند و آیا مسئولان استانداری تهران و شخص استاندار در 
زمینه یا زمینه های خاصی احساس توجه بیشتر کرده اند که 
با یک پیش خبر و نیز با برپایی یک نشست خبری گفته اند که 

قرار است در این خصوص اقدام جدی کنند؟
: طرد غیرمجازها کلید خورد!    پیش خبر

بحث اتباع غیرمجاز در ایران که مراد از آن ها بی کم و کاست 
مهاجران افغان هستند دوباره داغ و به بحث روز بدل شده 
است. با اعلام این خبر از استاندار تهران که »اتباع غیرمجاز ها 
جایی برای ماندن نخواهند داشت« و نیز خبر یک روز پیشتر 
از آن یعنی »طرد اتباع غیرمجاز از تهران کلید خورد« و این 
خبر از سوی معاون امنیتی انتظامی استاندار تهران در روز 
جمعه و در جلسه اجرایی قرارگاه طرد اتباع غیرمجاز استان 
تهران. در این جلسه که با حضور و ریاست علیرضا فخاری، 
استاندار تهران و نیز احسان حیدری، سرپرست اداره کل امور 
اتباع و مهاجرین خارجی، فرمانداران و دیگر مسئولان برگزار 
، توضیح داد  کید بر طرد اتباع غیرمجاز شد، محسن نایبی با تأ
، »ساماندهی« معنایی ندارد و  که در خصوص اتباع غیرمجاز

فقط باید بازگشت به کشورهای مبدأ صورت بگیرد.  
معاون امنیتی انتظامی استاندار تهران از همه فرمانداران 
استان تهران خواست که برای اجرایی شدن موفقیت آمیز 
این طرح، همگی پیگیر طرد اتباع غیرمجاز از شهرستان حوزه 
خود باشند و مشکلات موجود در حوزه طرد اتباع غیرمجاز و 
یا مسائل موجود در حوزه ساماندهی اتباع را با مسئولین این 
اداره کل مطرح کنند.  در جلسه مطروحه همچنین فرمانداران 
استان تهران هم به ارائه نقطه نظرات، مشکلات و سؤالات 

خود درباره نحوه طرد و چگونگی اجرای هدفمند آن، نحوه 
توزیع کارت هوشمند و دیگر مسائل موجود در حوزه اتباع 

را مطرح کردند. 
: اتباع غیرمجاز جایی برای ماندن ندارند و رد مرز     خبر

آن ها قاطع انجام خواهدشد
»غیرمجازها جایی برای ماندن نخواهند داشت«؛ این 
جمله علیرضا فخاری، استاندار تهران است در نشست خبری 
روز گذشته که در خصوص تعداد اتباع خارجی در استان 
ح برنامه ها در خصوص وضعیت و شرایط آن ها،  تهران و طر

برگزار شد. 
اما استاندار تهران در ادامه گفته است که »اتباع مهمانان 
موقت ما هستند و در سال های گذشته آن ها زندگی خوبی در 
کنار شهروندان ایرانی داشته و دارند.« به گفته او: امروز نیز 
یک میلیون و ۶۹۰ هزار نفر اتباع مجاز در استان تهران ثبت نام 
و شناسایی شده اند که در بخش های مختلف اجتماعی و 

اقتصادی مشغول فعالیت هستند.  
اما فخاری به حضور اتباع در زمینه ها و شغل هایی در 
استان هم اشاره کرده و به گفته او مجازهایی که مشغول 
خدمت هستند می توانند به خدمت خود ادامه داده و 
مادامی که در استان و شهرهای آن حضور دارند، داشته باشند 
گی شهر ها  با این توضیح که »در برخی شهر ها با توجه به ویژ
حضور اتباع در توسعه زیرساخت های اقتصادی موثر بوده 

و شاهد فعالیت آن ها هستیم. تا زمانی که در کشور و استان 
تهران اتباع حضور دارند خدمت آن ها خواهیم بود؛ اما بخشی 
غیرمجاز ها هستند که به محض شناسایی رد مرز می شوند و 
میزان آن ها نسبت به اتباع مجاز آنقدری نیست که تاثیرگذار 
باشند.« بنا به گفته این مقام و البته به گزارش ایسنا »اتباع 
غیرمجاز جایی برای ماندن نخواهند داشت و رد مرز آن ها 

قاطع انجام خواهد شد.«
   حساسیت روز

این روزها تعداد اتباع افغان در همه شهرها و استان های 
ایران به ویژه استان تهران دچار افزایش روزافزون شده است.
ضمن این که سابقه اشغال مشاغل به بهانه نیروی کار ارزان و 
بیکاری ایرانی ها را هم به آن ضمیمه کنید.  در ایران جوانان 
بسیاری هستند که با وجود تحصیلات عالیه در نقاط مرزی 
ک و کم  درآمدی نظیر کولبری مشغولند  به مشاغل خطرنا
گر وسیله ای برای  و در شهرهای بزرگی مثل تهران البته ا
حمل و نقل داشته باشند به رانندگی در اسنپ و مشاغل 

دیگری نظیر این روی می آورند.  
از طرفی اینکه جوانان و زنان و مردان ایرانی که در منازل 
استیجاری زندگی می کنند شاهد رشد روزافزون زندگی اتباع 
که هیچ مالیاتی هم پرداخت نمی کنند و  افغانی هستند 
صاحب نه تنها یک که چندین باب منزل و اتومبیل و گوشی 

تلفن همراه با قیمت های بالا زیر پا و در دست دارند. 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

بنا بر آمار ارائه شده  از سوی استاندار تهران، یک میلیون و ۶۹۰ هزار تبعه مجاز در استان تهران زندگی می کنند!

استاندار تهران: اتباع غیرمجاز رد مرز می شوند

 افزایش مراجعان ناشی
 از تصادف

آمارهای اداره کل پزشکی قانونی استان 
کی از آن است که در ۹ ماهه امسال،  تهران حا
یعنی از ابتدای سال جاری تا پایان آذر ماه، 
۳5 هزار و ۹۱۱ نفر به دلیل صدمات ناشی از 
قانونی استان  کز پزشکی  به مرا تصادفات 
ایلنا،  گزارش  به  کرده اند.   مراجعه  تهران 
مقایسه این آمار با مدت مشابه سال قبل که 
تعداد مراجعین ناشی از تصادفات ۳۲ هزار 
کی از افزایش ۱۰ درصدی  و 55۹ نفر بود، حا
همچنین  است.  مراجعه کنندگان  شمار 
کرده از  که پزشکی قانونی اعلام  برابر آنچه 
تعداد کل مصدومان تصادفات رانندگی که 
کز این سازمان در استان تهران مراجعه  به مرا
کرده اند، ۹۶5۲ نفر زن و ۲۶ هزار و ۲5۹ نفر نیز 

مرد بوده اند. 

 متکدیان و کودکان کار را
 اطلاع دهید

آیین  در  تهران  شهردار  کانی،  زا علیرضا 
افتتاح فاز دوم مرکز تربیتی، آموزشی و درمانی 
کودکان  یاورشهر با بیان اینکه ساماندهی 
، زباله گرد و متکدیان در مرحله بعدی به  کار
سرعت دنبال می شود، یادآور شد: خانواده 
این کودکان بر گردن ما حق دارند و باید به 
آنها رسیدگی شود. همت دولت و دستگاه 
قضائی و تمام دستگاه ها این است که چهره 

ک شود.   شهر پا
او اضافه کرد: این اقدام بدون حضور و اراده 
مردم شدنی نیست؛ امروز اقتضا و شرایط کار در 
شهر فراهم شده و از فشافویه تا سروش و دیگر 
مجموعه های متعلق به سازمان بهزیستی 
و دستگاه های قضائی ظرفیت های جدی 
فراهم شده است. امروز افزایش کیفیت بخشی 
خدمات را دنبال می کنیم. در این راستا از مردم 
تقاضا داریم به دیده ترحم به این افراد کمک 
نکنند.  شهردار تهران با اعلام اینکه مردم وجود 
متکدیان و کودکان کار در فضاهای مختلف 
را به ما اعلام کنند، خاطرنشان کرد: این افراد 
باید در فضاهای پیش بینی شده حضور یابند 
تا بتوانند به جامعه بازگردند.  او با بیان اینکه 
گران  در مسیر ساماندهی آسیب دیدگان سودا
کید کرد: ما باید به اصل  نیز وجود دارند، تأ
موضوع بپردازیم؛ حق طبیعی کودکان رشد و 
بالندگی است. توانمندسازی کودکان وظیفه 
همه ماست و همگان همت کردند تا این مسیر 

طی شود. 

 افزایش ۲5 یا ۴0 درصدی 
نرخ طرح ترافیک

کمیسیون برنامه و بودجه شورای  عضو 
اسلامی شهر تهران از گزینه های پیش رو برای 
تعیین نرخ طرح ترافیک در سال آینده خبر داد 
و گفت: یکی از گزینه های پیش رو، افزایش نرخ 
طبق تورم سالانه است که معمولا حدود ۲5 
درصد می شود و دیگری افزایش ۴۰ درصدی 
ح است. ناصر امانی درباره بررسی  خ طر نر
ح ترافیک سال ۱۴۰۳ در شورای  خ طر لایحه نر
شهر تهران، گفت: لایحه شهرداری تهران باید 
تا پیش از ۱5بهمن در شورای شهر به تصویب 
برسد. بر این اساس، لایحه مذکور در کمیسیون 
برنامه و بودجه و با حضور نمایندگان کمیسیون 
حمل و نقل شورای شهر و معاونت حمل و نقل 
و ترافیک شهرداری بررسی شد. او ادامه داد: 
خ نداد، اما با  تغییرات جدی در این لایحه ر
توجه به اینکه درباره نرخ سال آینده دو نظریه 
ح بود، مقرر شد در صحن شورای شهر  مطر
بررسی های لازم صورت گیرد. عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر تهران 
تصریح کرد: یکی از نظریه های مطرح شده این 
بود که با توجه به مشکلات اساسی شهر تهران 
یعنی ترافیک و آلودگی هوا، نباید به این راحتی 
اجازه ورود خودرو های شخصی به محدوده 
ح ترافیک داده شود بنابراین باید در این  طر
زمینه سختگیری بیشتری داشته باشیم که 
خ قابل  تحقق این نظریه مشمول افزایش نر

توجهی خواهد بود.

75 ساختمان  پرخطر تهران  
وقت  چند  این  در  گفت:  تهران  شهردار 
اخیر میزان ساختمان های پرخطر حدود ۹۰ 
کنون به حدود ۷5 ساختمان  ساختمان بود که ا
رسیده است که اغلب آن ها ساختمان اداری و 

تجاری است. 
درباره  تهران  شهردار  کانی  زا علیرضا 
ساختمان های  تعداد  وضعیت  آخرین 
پرخطر پایتخت اظهار داشت: در مناطق 
شهرداران  محوریت  با  تهران  شهر  ۲۲گانه 
شده  قرار  و  تشکیل  ایمنی  کمیته  مناطق 
است در مورد ساختمان هایی که در وضعیت 
بحرانی تر هستند مراحل ایمن سازی انجام 
افزود: در چند وقت اخیر میزان  او  شود. 
ساختمان های پرخطر حدود ۹۰ ساختمان 
کنون به حدود ۷5 ساختمان رسیده  بود که ا
است که اغلب آن ها ساختمان اداری و تجاری 
است. شهردار تهران تصریح کرد: در هر کدام از 
جلسات کمیته ایمنی شهرداری تهران شاهد 
کاهش آمار ساختمان های پرخطر هستیم و 
در این دوره مدیریت شهری تلاش داریم به 
لحاظ تعداد، ساختمان های نا ایمن پایتخت 

را تک رقمی کنیم.

رئیس هیات مدیره فدراسیون حمل و نقل و لجستیک 
ایران گفت: به دلیل طولانی شدن صف انتظار و عدم صدور 
ویزا برای کشورهای اروپایی، کامیو ن های ترانزیتی زمین گیر 
شده اند و کامیون های ترک جای کامیون های ایرانی در 
مسیرهای اروپایی را گرفته اند و بار ترانزیتی در مسیر اروپا با 
کامیون های ترکیه جابه جا می شوند.  بنا به گزارش ایلنا، علی 
محمودی سرای درباره نتیجه رایزنی ها برای حل مشکل 
عدم صدور ویزا برای رانندگان ناوگان باری ایران به کشورهای 
کرات  اروپایی اظهار داشت: ۶ ماه گذشته آخرین جلسه مذا
برای حل این مشکل درباره کشور آلمان برگزار شد و سفارت 
آلمان اعلام کرد که بعد از بررسی ها، ارائه ویزا به متقاضیان 
اطلاع داده می شود. اما در حال حاضر کامیون های  ایرانی 
امکان ورود به کشور آلمان را ندارند و ویزایی برای رانندگان 
ایرانی صادر نمی شود.  او ادامه داد: هرچند که گفته می شود 
تنها کشور ایتالیا به رانندگان ایرانی ویزا می دهد اما رانندگان 
برای ورود به کشور ایتالیا هم با دشواری هایی مواجه هستند، 
پیش از این با هماهنگی های انجام شده در هفته برای ٢٠ 
راننده ویزا صادر می کردند. اما در حال حاضر شرکت های 
حمل و نقل نسبت به ثبت نام رانندگان اقدام می کنند و 
درصورت موافقت برای صدور ویزا از سفارت ایتالیا با رانندگان 

تماس گرفته می شود. اما مدتی است که سفارت ایتالیا هم 
با رانندگان تماس نمی گیرد.  رئیس هیات مدیره فدراسیون 
حمل و نقل و لجستیک ایران با بیان اینکه مدت زمان 
بررسی ها برای صدور ویزا به رانندگان ایرانی در سفارت ایتالیا 
هم طولانی شده  و مکانیزم بررسی تقاضاها تغییر کرده  است، 
گفت: این سخت گیری ها اخیرا اعمال شده و احتمالا مقررات 
سفارت ایتالیا برای ویزا به رانندگان ایرانی شبیه مقررات 

سفارت آلمان شود.  
محمودی سرای افزود: از طریق اتاق ایران- ایتالیا در تلاش 
هستیم که سختگیری های سفارت آلمان در سفارت ایتالیا 
اعمال نشود. البته ایتالیا تا کنون اعلام نکرده  است که صدور 
ویزا را متوقف می کند اما هر چند گذرنامه ها را جمع آوری 
می کنند و پاسخی هم نمی دهند.  او با بیان اینکه آلمان 
دیگر هیچ ویزایی برای رانندگان ایرانی صادر نمی کند و برای 
کید کرد:  ویزای ایتالیا حداقل زمان انتظار سه ماه است، تا
به دلیل طولانی شدن صف انتظار و عدم صدور ویزا برای 
کشورهای اروپایی، کامیو ن های ترانزیتی زمین گیر شده اند 
و کامیون های ترک جای کامیون های ایرانی در مسیرهای 
اروپایی را گرفته اند و بار ترانزیتی در مسیر اروپا با کامیون های 
ترکیه جابه جا می شوند.  رئیس هیات مدیره فدراسیون 

حمل و نقل و لجستیک ایران گفت: کامیون هایی که قبل از 
این سختگیری ها در مسیر اروپا تردد داشتند امروز به ندرت 
در مسیر روسیه فعالیت می کنند آن هم فقط کامیون های 
یخچال دار اما مسیر جایگزین برای کامیون های ترانزیتی 
مسیر اروپا محسوب نمی شود و رانندگان کامیون های ترانزیتی 
مسیر اروپا به مرور خانه نشین می شوند، آنهایی که از قبل ویزا 
داشتند هنوز در حال تردد هستند اما ویزای آنها هم منقضی 
خواهد شد و به مشکل برمی خورند.  محمودی سرای اظهار 
داشت: تنها مشکل رانندگان ایرانی موضوع ویزا نیست و 
مشکل دیگر بحث بیمه سبز است. از حدود ٣ ماه گذشته، 
تحریم ها درباره بیمه سبز برای کامیون های ایرانی به اجرا 
رسیده، هر چند بیمه از مدت ها قبل تحریم شده بود اما از 
سه ماه پیش اعمال این تحریم ها به اجرا رسیده است و برای 
پوشش بیمه ای هم با دشواری هایی مواجه هستیم.  رئیس 
کید  هیات مدیره فدراسیون حمل و نقل و لجستیک ایران تا
کرد: در حال حاضر کامیون های ایرانی از طریق واسطه گران 
لان در مرز بلغارستان با سه برابر قیمت بیمه می شوند.  و دلا
برای مثال در شرایطی که قیمت بیمه هزار دلار است این 
لان با ٣ هزار دلار بیمه می کنند و مجبوریم برای بیمه ٣  دلا

هزار دلار بپردازیم. 

رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست 
در آیین ملی »روز جهانی تالاب ها« که در 
شهرستان رامسر برگزار شد، با بیان اینکه 
کشور همسایه حقابه تالاب هامون را بسته 
است و دنیا به آن کمک می کند که بیشتر 
حقابه را ندهد، از وزارتخانه های نیرو و جهاد 
کشاورزی خواست که به تعهدات خود درباره 
دریاچه ارومیه عمل کنند و گفت که محکم 

ایستاده اند تا این دریاچه را نجات دهند. 
علی سلاجقه، گفت: تالاب ها منشأ حیات 
محسوب می شوند و در دسترس ترین منبع 
خدادادی هستند. به گفته او: ۳ میلیون و 5۰۰ 
هزار هکتار از پهنه ایران تالاب است که فواید 
عجیبی دارند؛ هرجا تالابی خشکیده شود، 
تبعاتی مانند زمین لرزه القایی در منطقه ای 
دیگر را خواهد داشت. این در حالی است 
که ۷۰ درصد تالاب ها طی 5۰ سال اخیر در 
کید کرد که نبایست  دنیا از بین رفته اند.  او تا
مسائل زیست محیطی را بازیچه قرار دهیم 
و از آن ها برای ژست گرفتن استفاده کنیم، 
گر به درستی  که واقعیت هایی هستند که ا چرا
به آنها نپردازیم، ممکن است طومار زندگی ما 
را در هم بپیچند.  سلاجقه با اشاره به تغییر 
اقلیم و شرایط اقتصادی عنوان کرد: تغییر 
اقلیم یک ابرچالش جهانی است که کشورها 
از جمله ایران را تحت تاثیر قرار داده است. 

ایران تحت ظالمانه ترین تحریم ها است.  او 
با اشاره به عضویت ایران در کنوانسیون های 
محیط زیستی گفت: دنیا به خاطر تحریم ها 
محیط زیستی  ارتباطات  نمی دهد  اجازه 
که  است  حالی  در  این  باشیم،  داشته 
ایران عضو ۱5 کنوانسیون بین المللی و 5۴ 
کنوانسیون، پروتکل و الحاقیه است و در این 
زمینه حضور فعالی داریم. جامعه جهانی به ما 
متعهد و مکلف هستند، اما چرا سیاسی بازی 
می کنید؟ چرا مسائل ایران را ذیل تحریم های 
یک ابرجنایتکار قرار می دهید؟ سلاجقه افزود: 
هنگام تدوین کنوانسیون های بین المللی 
گانی مانند فقر و محیط زیست در آن ها  واژ
گنجانده می شوند ولی در عمل سیاست ها، 
استثماری است. چرا »صندوق تسهیلات 
»نیروی  و  محیط زیست«  برای  جهانی 
اضطراری سازمان ملل متحد« تکالیف خود 
را در قبال ایران انجام می دهند؟ معاون 
گر ادعای  رئیس جمهور خاطرنشان کرد: ا

میثاق  بین المللی می کنیم و اینکه محیط 
زیست مرز نمی شناسد، نهادهای بین المللی 
باید به وظایف خود توجه کنند. با همه این 
مسائل، ایران بر مبنای آموزه های دینی 
کار خود را در زمینه حفظ  و دانش بومی 
محیط زیست انجام می دهد.  او با اشاره به 
وضعیت تالاب هامون اظهار داشت: دنیا 
برای جلوگیری از خشک شدن این تالاب 
چه کاری کرده است؟ کشور همسایه حقابه را 
بسته است و دنیا به آن کمک می کند که بیشتر 
حقابه را ندهد. چرا حقابه هامون را نمی گیرند؟ 
سلاجقه همچنین از قطع همکاری اتحادیه 
اروپا برای احیای تالاب هامون انتقاد کرد و 
گفت: در سال های گذشته، با اتحادیه اروپا 
همکاری بین المللی را شروع کردیم و در قالب 
این همکاری به توانمندسازی جوامع محلی، 
معیشت پایدار و آموزش های محیط زیستی 
پرداختیم، اما چون اتحادیه اروپا غلام حلقه 
به گوش آمریکا است، همکاری را قطع کرد.   

رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست با 
بیان اینکه ایران از تحریم ها برای خود فرصت 
می سازد، اظهار کرد: مردم ایران تاریخ ساز 
هستند و خودشان کار را انجام می دهند. ما 
نیز با تزریق منابع مالی اقدامات را در زمینه 
تالاب هامون ادامه می دهیم.  رئیس سازمان 
حفاظت از محیط زیست با اشاره به وضعیت 
دریاچه ارومیه بیان کرد: فاز اول سخت افزاری 
را تکمیل کرده ایم و در فاز دوم مدیریت نرم  
گر کشاورزی منطقه  را در پیش گرفته ایم. ا
مدیریت شود، دریاچه وضعیت خوبی پیدا 

خواهد کرد. 
او توضیح داد که در آخرین نشست ستاد 
احیای تالاب ها اعتبارات خوبی برای دریاچه 
ارومیه تصویب شد و ما از وزارتخانه های نیرو 
و جهاد کشاورزی می خواهیم به تعهدات 
خود در این زمینه عمل کنند که مربوط به 
 ، موضوعاتی مانند کشت محصولات پرآب بر
کشت و حذف چاه های غیر مجاز  الگوی 
است. ما محکم ایستاده ایم تا دریاچه ارومیه 
را نجات دهیم.  براساس اعلام روابط عمومی 
سازمان حفاظت از محیط زیست، سلاجقه، 
احیای  زمینه  در  عالی  کارهایی  گفت: 
سازمان های  کمک  با  کشور  تالاب های 
مردم نهاد انجام شده است، اما همچنان باید 

اقدامات بیشتری انجام شود. 

علی محمودی سرای، رئیس هیات مدیره فدراسیون حمل و نقل و لجستیک ایران خبر داد: 

دیگر برای رانندگان ایرانی ویزای اروپا صادر نمی شود

سلاجقه گفت؛ محکم ایستاده ایم  تا دریاچه ارومیه را نجات دهیم!

طالبان حقابه تالاب هامون را بسته
لاب ها طی ۵۰ سال اخیر در دنیا از بین رفته اند ۷۰ درصد تا


